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Zusammenfassung

        
Eine 29jährige Patientin mit starken Augen- und Kopfschmerzen sowie Ophtalmoplegie, Ptose des rechten Auges, röntgenologisch völliger Verschattung der rechten KH und Siebbeinzellen sowie Zeichen der Destruktion des Orbitabodens wurde mit Verdacht auf TU operiert. Mehrmalige histologische, bakterologische Untersuchungen sowie Pilzkulturen ergaben keinen Anhaltspunkt für einen malignen Prozeß, sondern für Penicillium notatum. Zweimalige OP der KH, Siebbeinzellen, Keilbeinhöhlen und postoperative intravenöse Verabreichung von Amphotericin B führten zur völligen Heilung der Patientin.


      
        
Summary

        
A 29-year old female patient suffering from severe pain in her right eye, headache, ophthalmoplegia and ptosis of the right eye, total roentgenological opacity of the right maxillary sinus and ethmoidal celles, as well as signs of bone destruction in the orbital floor, was operated on under the suspicion of a tumour. Histological and bacteriological examinations as well as fungus cultures indicated, however, that the patient was suffering from a chronic infection caused by Penicillium notatum. Surgical treatment and postoperative intravenous administration of amphotericin B resulted in complete recovery of the patient.
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